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Vážený pan Miroslav Pišťák 
primátor města Prostějova 
MĚSTSKÝ ÚŘAD 
nám. T.G. Masaryka 130/14  
796 01  Prostějov 

 

        V Prostějově dne 18.7.2013 

 

Vážený pane primátore,  

 

obracíme se na Vás ve věci rezignace města na jeho roli při zlepšování dopravní 
obslužnosti, dopravní infrastruktury a dopravní prostupnosti v souvislosti s připravovanou 
výstavbou  severního obchvatu města Prostějov.      

 

Kapitola I. 

Z materiálu města Prostějov, nazvaném Profil města Prostějov z dubna 2011, je 
zřejmé, že Olomoucká ulice měla největší dopravní zatížení z celého města, nepočítaje v to 
rychlostní komunikaci R 46, kdy v roce 2005 projelo Olomouckou ulicí denně cca 15 000 
vozidel.  

Během let se situace podstatně zhoršila, až na dnešních 20 000 vozidel denně 
v roce 2013 (zdroj: http://prostejovsky.denik.cz/zpravy_region/jak-bude-vypadat-
rekonstrukce-zaludne-krizovatky-v-olomoucke-ulici-20140522.html).  

K dalšímu zhoršení situace pak dojde v souvislosti s otevřením nového hypermarketu 
Kaufland v červenci 2013.  

 

Kapitola II. 

Zastupitelstvo města Prostějova schválilo usnesením č. 19012 na svém řádném 
zasedání dne 17. 2. 2009 pořízení nového územního plánu Prostějov. Zadání územního 
plánu Prostějov bylo schváleno 21. 9. 2010 usnesením č. 11124.  

V ZADÁNÍ ÚZEMNÍHO PLÁNU PROSTĚJOV ze srpna 2010 jsou mj. uvedeny tyto cíle 
města Prostějov týkající se řešení dopravní obslužnosti a infrastruktury:   

 Minimalizovat negativní vlivy (emise, hluk) vyplývající z provozu stávající dopravní 

infrastruktury na území Prostějova - R46, II/150, vnitřní okruh centra, Kostelecká, 

Plumlovská, Brněnská, Olomoucká, Svatoplukova, Čechovice, Žešov, Vrahovice  

 v místních podmínkách vytvářet předpoklady pro lepší dostupnost území, pro zkvalitnění 

dopravní i technické infrastruktury s ohledem na prostupnost krajiny, zvážit umísťování 

dopravní i technické infrastruktury umísťovat s ohledem na minimální rozdrobenost krajiny 

do společných koridor 

http://prostejovsky.denik.cz/zpravy_region/jak-bude-vypadat-rekonstrukce-zaludne-krizovatky-v-olomoucke-ulici-20140522.html
http://prostejovsky.denik.cz/zpravy_region/jak-bude-vypadat-rekonstrukce-zaludne-krizovatky-v-olomoucke-ulici-20140522.html


Občanské sdružení Hloučela    796 01 Prostějov, Předina 2111/5       

datová schránka: h2y6shi                         IČO:  22887083 

 Rozvojové oblasti jsou území s prvořadou silnou koncentrací aktivit podmíněných a 

ovlivněné lidským faktorem, směřující k urbanistickému a ekonomickému rozvoji území. 

V těchto územích je nutno vytvářet podmínky pro umístění strategických rozvojových 

záměrů s koncentrací ekonomických aktivit s velkými nároky na dopravní infrastrukturu, 

pro umístění výrobních areálů s velkým počtem pracovních míst. 

Rovněž z dalších strategických materiálů města Prostějov vyplývá, že město Prostějov si 
jako jeden ze svých hlavních strategických cílů stanovilo zlepšování dopravní obslužnosti a 
rovnoměrné propustnosti dopravy v městské zástavbě. 

 

Kapitola III. 

Občané sídliště E. Beneše a rovněž Občanské sdružení Hloučela, opakovaně 
předložili vedení města Prostějov návrhy na zlepšení dopravní obslužnosti tak, aby poklesla 
intenzita dopravy na Olomoucké ulici. Jedná se zejména o tyto návrhy: 

1) 

Otevřený dopis občanů Sídliště  E.Beneše starostovi města Prostějova z listopadu 2010, kdy  
se jednalo o návrh na vybudování severního obchvatu ve dvou etapách:   

 V I. etapě by se napojila ulice Pod Kosířem k části současně vyprojektovaného severního 
obchvatu.  

V II. etapě  by došlo k prodloužení části obchvatu dle I.etapy až po plánovaný rondel na 
Kostelecké ulici. 

2) 

Připomínky Občanského sdružení Hloučela z 24.9.2011 k návrhu územního plánu, kdy bylo 
připomínáno, že: 

v návrhu chybí napojení ulice Pod Kosířem v jejím přímém prodloužení na plánovaný severní 
obchvat. Navrhovaná křižovatka mezi plochami 0375 a 0376, ke které je komplikovaný 
příjezd přes navrhované kompaktní město, nepomůže odlehčit stávajícímu dopravnímu 
zatížení na výpadovkách z města (zejména) Olomoucká ulice a je zřejmě koncipovaná 
pouze k využití pro toto rezidenční seskupení , nikoliv pro celou veřejnost!  

3) 

Dopis Společenství vlastníků Beneše a Valenty V Prostějově ze dne 25. června 2011, kdy 
bylo požadováno napojení ulice Pod Kosířem na plánovaný severní obchvat, který povede 
od kruhového objezdu v Olomoucké ulici na výpadovku na Kostelec na Hané a napojí se na 
ni u křižovatky se silnicí na Smržice. 

4) 

Dopis Občanského sdružení Hloučela ze dne 21.11.2011, kdy bylo upozorněno na absenci 
přímého a funkčního dopravního napojení průmyslových areálů Hanákov a Salvator na 
plánovaný severní obchvat s dopadem na nárůst dopravní zátěže v centru. 

5) 

Podání Občanského sdružení Hloučela  ze dne 21.2.2013 ve věci č.j. PVMU 127770/2012 
01 sp.zn. 01.51.1 V 10 ze dne 11.12.2012, ve kterém OS Hloučela mj. ubezbečuje primátora 
města Prostějov, že bude přispívat k rozvoji města, mj. účastí v řízeních o změnách 
územního plánu s cílem  

 ochrany přírody a krajiny, což je hlavním posláním sdružení, 
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 zamezení další výstavby rodinných domů, průmyslových objektů, nákupních 
středisek,  

 zvýšení plynulosti dopravy v souvislosti s plánovanou stavbou severního obchvatu 
Prostějova,  

 zachování stávajícího stavu využití ploch souvislého pásu vegetace 

K tomu je třeba doplnit, že v řízení č.j. PVMU 127770/2012 01 bylo nadřízeným 
orgánem zjištěno porušení zákona, pročež nebyla povolena stavba 11 garáží na ulici 
Olomoucká, proti kteréžto stavbě brojilo rovněž Občanské sdružení Hloučela. 

 

Kapitola IV. 

Dne 16.7.2013 se  Ing. František Filouš, předseda rady sdružení Občanského 
sdružení Hloučela, zúčastnil za přizvanou právnickou osobu, Občanské sdružení Hloučela,  
projednání žádosti  - územního řízení – „Silnice II/366 Prostějov – přeložka silnice“ dle č.j. 
PVMÚ 73247/2013 61 ze dne 12.6.2013, (dále jen severní obchvat). 

Předseda výboru Občanského sdružení Hloučela zde vznesl dotaz, proč severní 
obchvat nebude přímo napojen na ulici Pod Kosířem. Uvedl, že toto napojení by 
rovněž odlehčilo stávajícímu zatížení od těžké nákladní dopravy, když tato bude 
muset, tak jako dosud, zajíždět do průmyslového areálu (firmy Hanákov, Salvator) přes 
vnitřní město!  

Zástupce investora odpověděl, že ze strany města Prostějov nebyl tento 
požadavek vznesen, protože město jako investor této stavby, nemá  na výstavbu 
tohoto připojení peníze! 

Z projektové dokumentace vyplývá, že celková délka severního obchvatu činí více 
než 2,135 km. Jeho napojení v místě na ulici Pod Kosířem by bylo smysluplné zejména 
proto, že po celé jeho délce se jedná o jediné místo, spojené s vnitřním městem silničním 
mostem přes říčku Hloučelu.  

Jak je uvedeno shora v kapitole I. až III., vedení města si je dobře vědomo alarmující 
dopravní situace na Olomoucké ulici, přesto se dobrovolně vzdává možnosti tento stav 
výrazně zlepšit, a to právě s využitím napojení severního obchvatu na ulici Pod Kosířem.   

 

Proto žádáme o následující odpovědi: 

 

1. Má město Prostějov zpracovanou projektovou dokumentaci či studii napojení 
severního obchvatu na ulici Pod Kosířem a související rozpočet?  

2. V jakých variantách je toto napojení uvažováno (kruhový objezd, event. pouze 
odbočovací pruh pro výjezd z ulice Pod Kosířem na severní obchvat, atd.) ? 

3. Jaké jsou rozpočtované náklady na vybudování napojení severního obchvatu na ulici 
Pod Kosířem? 

4. Který orgán města rozhodl o tom, že se nevyčlení rozpočtové prostředky na 
vybudování  napojení severního obchvatu na ulici Pod Kosířem a že vůči 
Olomouckému kraji nebude vznesen požadavek na zaprojektování napojení 
severního obchvatu na ulici Pod Kosířem. 
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5. V návrhu územního plánu z roku 2011 město uvažovalo s rozsáhlou občanskou 
výstavbou za sportovní halou směrem k ulici Kostelecká. Pokud je v připravovaném 
novém územním plánu tato varianta výstavby opětovně uvažována – jak bude řešena  
dopravní obslužnost tohoto příměstského satelitu, kdy bude stavba realizována a 
kolik bude stát?  

6. Zda a jak byly poměřovány finanční náklady na vybudování napojení severního 
obchvatu na ulici Pod Kosířem ve vztahu na přínosy pro občany města plynoucí ze 
snížení dopravního zatížení na Olomoucké ulici? 

7. Jaké opatření přijme město Prostějov k tomu, aby se realizovalo napojení severního 
obchvatu na ulici Pod Kosířem jako součást stavby, o které se Magistrátem města 
Prostějov rozhoduje v řízení sp. zn.: SÚ/585/2013-Ing.Mou, č.j. PVMU 73247/2013 61 
- „Silnice II/366 Prostějov – přeložka silnice“. 

8. Celková délka severního obchvatu činí více než 2,135 km. Po celé této jeho délce je 
právě napojení severního obchvatu v místě na ulici Pod Kosířem jediným místem, 
které je s vnitřním městem spojeno stávajícím silničním mostem přes říčku Hloučelu. 
Vzalo vedení města tuto skutečnost do úvahy? 

 

Doufáme, že snaha města o úsporu finančních prostředků potřebných pro stavbu 
napojení severního obchvatu na ulici Pod Kosířem nesouvisí s původně neplánovanými 
výdaji ve výši 150 mil. až 300 mil. Kč na stavbu sálu pro 500 lidí, který měl být původně 
součástí  objektu Galerie Prostějov na místě stávajícího KASC. 

Jsme přesvědčeni, že magistrát města již bude postupovat jako dobrý hospodář a že 
v souladu s veřejným zájmem přijme všechna nezbytná opatření k vybudování napojení 
severního obchvatu na ulici Pod Kosířem, a to již  v rámci probíhajícího územního řízení o 
něm. Předejde tím i ke zbytečným budoucím více nákladům vyvolaným výstavbou křižovatky 
spojující satelit a severní obchvatu -  viz přiložený výtah z územního plánu 2011. 

Považujte toto podání i jako předběžnou námitku k územnímu plánu, který má být 
veřejnosti předložen na podzim roku 2013. 

Vzhledem k nastoleným otázkám veřejného zájmu je tento dopis otevřený, protože jeho 
podstatou jsou otázky veřejného zájmu. 

 

 

S pozdravem 

 

 

Ing.František Filouš                 Ing.Ludmila Ohnoutková, Ph.D. 
předseda rady sdružení               místopředsedkyně rady sdružení 
 
 
na vědomí:   
Mgr. Alois Mačák, MBA, 1. náměstek hejtmana Olomouckého kraje 
Ing. Zdeněk Fišer, místostarosta města Prostějova 

 

Příloha: upravený výtah z územního plánu 2011  


